
NAPTÁR „B”év

JANUÁR
12 V URUNK MEGKERESZTELKE- 

DÉSE
19 V ÉVKÖZI 2. VASÁRNAP
24 Péntek Szatézi Szent Ferenc, 

a siketek védőszentjének 
ünnepe

26 V ÉVKÖZI 3. VASÁRNAP 
FEBRUÁR

2V GYERTYASZENTELŐ BOL
DOGASSZONY ünnepe

(Évközi 4. vasárnapi olvas
mány szövegét nem hasz
náljuk ebbenazévben )

9V ÉVKÖZI 5. VASÁRNAP
11 Kedd Lourdes-i Szűz Mária 

megjelenése és a betegek 
világnapja

12 Szerda HAMVAZÓSZERDA 
(szigorú böjt)

Kezdődik a nagyböjt!

Az éjféli misén

Izabella nővér tolmácsolt a televízióban
A Magyar Televízió katolikus adója vállalta, hogy a karácsonyi éjféli szentmi

sét jel tolmácsolással közvetíti.
1996 december 24-én, a karácsonyest után, éjfélkor örömmel láttuk a televízi

óban Izabella nővért, aki a képernyő felső sarkában jelelt. Az éjféli mise és a 
tolmácsolás a debreceni Szent Ánna templomban volt.

A televízió nem teljesen mutatta a jelelést, hanem szakaszosan. Amikor az 
állandó szöveg (bűnbánati ima, dicsőség, stb) volt, akkor nem mutatta a jelelést. 
Amikor a felolvasás, szentbeszéd volt, akkor mutatta a jelelést.

Az MTV megalakulása óta először mutatták a szentmise jeltolmácsolását a 
televízióban, a vallási műsorban. Jól sikerült a bemutatás az „élő” műsorban. Re
méljük, hogy lesz f olytatása.

HALLÁSSÉRÜLTEK SZENTMISÉI

ÉRÜLT

J A

X.évf. I.szám
1997. január 12.

Budapesten:
- Január 12-én, vasárnap du. 4 órakor a 
Mikszáth Kálmán téri Piarista kápolná
ban.
- Január 2 6-án, vasárnap du. 4 órakor a 
Vörösmarty utcai templomban.
- Február 9-én, vasárnap du. 4 órakor a 
Mikszáth Kálmán téri Piarista kápolná
ban. EZEN A NAPON LEHET A BE
TEGEK SZENTSÉGÉT FELVENNI.

Vidéken:
(Kérem helyben beírni a következő szentmise dá
tumát és az órát.)
Eger:....
Győr: jan 4., febr. 1............(szó. 15h-kor)

Lkolc'.jan 19., febr 16., .(vas. 16h-kor) 
Pécs: jan 1 l.(szombaton 15h-kor), 

febr.2. (vas. 14.30-kor)
Szombathely: febr. 8.,......(szó. 15h-kor)
Vác: jan. 16. vagy 23....(csüt. 16.30-kor)
Veszprém: jan 19.,febr 16.(vasl5h-kor)

BETEGEK SZENTSÉGE
Idősek és betegek, figyelem!
Február 11 -én van a betegek vi
lágnapja, azért február 9-én a 
siketek szentmiséjében lehet 
felvenni a betegek szentségét, 
Aki akarja kérni a betegek szent
ségét, az jelenkezzen. A betegek 
szentsége miatt gyónni kell, vagy 
a szentmise előtt, vagy néhány 
nappal előbb máshol. Aki máshol 
már gyónt, az szóljon: „én már 
gyóntam.”
Gyónás nélkül nem lehet a 
betegek szentségét felven
ni.

Megszületett Jézus, a világ egyetlen Megváltója. 
Készüljünk Jézus születésének 2000. évfordulójára 

- mondta a hallássérülteknek a Bíboros úr

1996. december 26-?n, csütörtökön, ka
rácsony másnapján, napfényes, hideg idő
ben jöttünk a Mikszáth Kálmán téri 
Piarista gimnázium kápolnájába, ahol a 
hallássérültek ünnepi szentmiséje volt.

Paskai László bíboros úr, az Esztergom- 
Budapesti egyházmegye érseke jött a hal
lássérültekhez, mint az előző években is, 
most már 9.-szer. Hunyadi Ferencné Zsu
zsa és Jancsek Zoltánná Krisztina köszön
tötték a Bíboros úrat, és megköszönték, 
hogy hozzánk, a siketekhez eljött. A szent
misét a Bíboros úr mondta. Az evangéliu
mot Virányi Ottó atya olvasta fel.

A szentbeszédben a Bíboros úr így be
szélt:

Az evangéliumban hallottuk, hogy 
karácsony ünnepe mit jelent. Az angyal 
megmondta a pásztoroknak: „Nagy örö
met mondok nektek.” Mi volt a nagy 
öröm? Talán az angyalok azt mondták, 
hogy sok pénzt, szép lakást vagy nagy 
hatalmat kapnak a pásztorok? Talán azt 
mondták az angyalok, hogy a pászto
roknak nem lesz semmi betegségük? 
Nem! Nem ez volt a nagy öröm, hanem 
az, hogy megszületett a Megváltó. A 
Megváltó azért született, hogy az embe
reknek érdemes legyen élni, mert örök 
életet kapnak mindannyian. A pászto
rok megtudták ezt a nagy örömet és el
indultak a Megváltóhoz. Látni akarták 
a Megváltót. A legnagyobb öröm volt a 
pásztoroknak, hogy látták a Megváltót.

A szentmisén mi is halljuk a kará
csonyi üzenetet: „Nagy örömet mondok 
nektek.” Azért jövünk a szentmisére, 
mert mi is látni akarjuk a Megváltón
kat. Mi is örülünk, hogy a Megváltó kö

zelében vagyunk Örülünk, hogy 
van Megváltónk, Ö velünk van az 
egész életünkben.

Ebben az évben másik üzenete is 
van a karácsonynak. Mindjárt el
mondom a másik üzenetet is.

Most 1996-os évszámot írunk és 
tudjuk, hogy Jézus születésétől szá
mítjuk az éveket. Nemsokára lesz 
Jézus születésének 2000 éves évfor
dulója. Az Egyházban régi szokás, 
hogy megünnepeljük a jubileumi 
évfordulókat, a 25, 50, 75, 100 
éves évfordulókat.

Most nagy évfordulót akar ünne
pelni II. János Pál pápa, a Szentatya. 
A Szentatya azt akarja, hogy elsősor
ban lélekben készüljünk a nagy ju
bileumra, nem elég nagy 
ünnepségeket tartani. Mit jelent, 
hogy lélekben kell készülni a 2000. 
szentévre? Azt jelenti, hogy Jézus 
tanítását jobban kell megismerni, 
mélyen kell gondolkozni Jézus taní
tásáról és másoknak is el kell mon
dani Jézus tanítását. Sajnos, sok 
ember elfelejtette Jézust, nem tö
rődnek Jézussal, vagy nem ismerik 
Jézust. Mi vezessük az embereket 
Jézushoz.

A Pápa úgy tervezte, hogy 3 éven 
át készülünk a jubileumi 2000. év
re. Az első évben a Fi ú Istenre, Jézus- 
ra figyelünk. 19 98-ban a Szentlélek 
Istenre figyelünk, 1999-ben pedig 
az Atya Istenre. Három éven át a 
Szentháromsággal foglalkozunk, a 
hitünk mélyebb lesz, az életünk tisz-
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tább lesz és így érkezünk a 2000. év
hez.

Karácsony ünnepén kezdjük az el
ső évi előkészületet és 199 7-fc|en Jé
zusra fogunk figyelni. Mire 
gondolunk Jézussal kapcsolatban? 
A Szentatya azt mondja: Jézus Krisz
tus a világ egyetlen Megváltója. Er
re gondoljunk 1997-ben. Az 
angyalok is ezt mondták a pászto
roknak: megszületett a Megváltó
tok. Van már Megváltónk, azért 
érdemes élni, megkapjuk az örök 
életet.

A történelemben már sok ember 
mondta: én vagyok a megváltó, én 
majd boldogságot adok nektek. De 
ez nem sikerült egyetlen embernek 
sem. Jézus Krisztus az egyetlen Meg
váltó, Ö tud igazi örömet adni az em
bereknek. Jézus tud békét és örömet 
adni a betegségben, szenvedésben is, 
mert megmondta, hogy örök életet 
ad nekünk. II. János Pál pápa azt ké
ri, hogy erre gondoljunk, amikor 
imádkozunk, ezért tartsuk meg Jé
zus tanítását. A keresztények helyes 
életére figyelnek majd a hitetlen 
emberek és megtudják, hogy van 
Megváltónk, Ö ad értékes életet az 
embereknek. Észre kell venni, hogy 
aki hisz Jézusban, annak a magatar
tása, beszéde más, mint a hit nélküli 
embereknek.

Kérlek titeket, hogy 1997-ben er
re gondoljatok. Olvassátok el újra 
Jézus életét az evangéliumból. Min
dennap egy kis részt olvassatok. így 
jobban megismeritek Jézust és job
ban szeretitek Jézust. Akkor tudtok 
beszélni Jézusról más embereknek 
is. Jó volna, ha minél több ember 
megtudná, hogy Jézus a világ egyet
len Megváltója, csak Jézus tud igazi 
életet és örömet adni nekünk.

Én azt gondolom, hogy ti örömmel 
és szívesen csináljátok ezt a többi hí
vővel együtt az 199 7. évben.

A mai szentmisén két üzenetet hal
lottunk. Az egyik üzenet az evangé
liumban van: megszületett a 
Megváltó. A másik üzenetet II. Já
nos Pál szentatya küldi: Jézus az 
egyetlen Megváltó a világon. Ké
szüljünk a nagy jubileumra, Jézus 
születésének 2000. évfordulójára.

A mai szentmisén azért imádko
zom, hogy a ti telketekben megma
radjon a karácsony nagy öröme és 
másoknak is tudjatok beszélni Jé
zusról, a mi Megváltónkról. Ámen.

Szentmise után a tornateremben be
mutattunk egy előadást Jézus példabe
szédeiből. Á címe: „Az irgalmas 
szamaritánus.” Az előadásban a pél
dabeszéd tanítását mozgással és jelbe
széddel mutatták be a szereplők.

Jézus arra tanít a példabeszédben, 
hogy segíteni kell az embertársainknak. 
A mennyországba csak az mehet, aki 
segít másoknak.

A példabeszéd törénete az, hogy rab
lók támadnak meg egy férfit és kirabol

va véresen otthagyják az úton. Jön arra egy 
pap és egy templomszolga, megnézték a se
besült embert, de nem segítettek. Azután 
egy szamaritánus férfi jött, aki nem volt igaz 
vallású, és ősegített a sebesültnek. A szamár 
hátán elvitte a sérült férfit a vendégfogadó
ba. A szamaritánus fizetett a vendégfoga
dósnak, hogy ápolja a beteget és adjon enni. 
Jézus azt mondta, hogy mindenki legyen 
üyen jó, mint a szamaritánus, akkor lehet a 
mennyországba menni.

Az előadás jól sikerült. A Bíboros úr meg
értette, amit mozgással és jelbeszéddel be
mutattunk, és tetszett neki.

HÍREK A MAGYAR KURÍRBÓL

SZŰZ MÁRIA ÉS SZENT JÓZSEF 
példát adott a keresztény szülőknek

II. János Pál pápa így tanította a híveket 
Rómában:

„Szűz Mária nemcsak a világra szülte Is
ten Fiát, hanem jól nevelte Öt. Sokan azt 
gondolják, hogy Jézust nem kellett nevelni, 
mert Jézus az Isten Fia. De Isten Fia ugyan
olyan ember lett, mint mi, ugyanúgy élt, 
mint mi, mert teljes emberi életet akart élni. 
De bűne nem volt J ézusnak, ez volt a különb
ség Jézus és a többi ember között. Jézus is 
olyan kisbaba és kisgyermek volt, mint a 
többi ember, ezért szüksége volt az ápolásra 
a nevelésre és a gondoskodó szeretetre. Má
ria és József jó családi otthont adtak Jézus
nak. Ebben a szerető otthonban tudott 
növekedni és fejlődni Jézus. Szüleitől meg
ismerte a zsidó vallást, az ószövetségi Bibli
át, az imádságokat, a 10 parancsot. Mária és 
József minden szombaton elvitték Jézust az 
imaházba és húsvétkor a jeruzsálemi temp
lomba zarándokoltak az ünnepre. A kis Jé
zus emberi természetének fejlődését Szűz 
Mária és Szent József irányította.

Amikor Jézus 12 éves lett, akkor nagy 
változás történt. Jézus a jeruzsálemi temp
lomban maradt a húsvéti ünnepek után, de 
szülei nem vették észre. 3 nap múlva megta
lálták Jézust a templomban, és Szűz Maria 
figyelmeztette Jézust, hogy nem helyesen 
viselkedett. Ekkor Jézus nyilvánosan meg
mondta, hogy Ö az Isten Fia és az Atya aka
rata szerint cselekedik. Jézus mégis 
engedelmesen hazament szüleivel Názáret- 
be, de Szűz Mária ezután a nevelőből már 
Jézus tanítványa lett. Mindig Jézus szavain 
gondolkodott.

Mária és József példát adnak a szülők
nek, hogy jó neveléssel vezessék a gyerme
keiket a nagykorúságig. Akkor gyermekeik 
igaz emberek lesznek es Isten terve szerint 
fognak élni.

*

A haldokló ember élete is értékes

Chicago bíboros érséke meghalt hasnyál
mirigy rákban novemberben 68 éves korá
ban. Sok ezer hívő volt jelen a bíboros 
temetésén. Bernardin bíboros szeptember
ben még meglátogatta II. János Pál pápát.

Bernardin bíborost az egész világon is
merték. Nagytudású és kedves, szelíd fő
pap volt, sokat foglalkozott az emberek 
problémáival. Súlyos betegségét türelem
mel vállalta az utolsó pillanatig.

Bernardin bíboros pár órával a halála 
előtt levelet írt az amerikai legfelsőbb bí
róságnak. A bíboros azt kérte a levélben a 
bíróságtól: ne fogadják el törvényesnek 
azt, hogy az orvosok halálos injekcióval 
akarnak segíteni a gyógyíthatatlan bete
geknek. Ezt is írta a bíboros: „Most, ami
kor haldokló ember vagyok, különösen 
értékesnek tartom az élet ajándékát.”

II. János Pál pápa a részvettávíratban azt 
írta: „Bernardin bíboros egész életében 
hűségesen szolgálta Istent es az embere
ket. Á szenvedésben és a halálban pedig 
példát mutatott az ember méltóságáról és 
arról, hogy hisz az örök életben.”

*

AZ ELMEBETEG EMBER ÉS AZ ÉR- 
TELMIFOGYATÉKOS is hasonlít az 
Istenre

Rómában egészségügyi konferenciát 
tartott több ezer orvos az értelmifogyaté
kosokról és az elmebetegekről.

II. János Pál pápa meglátogatta a konfe
renciát és azt mondta: „ A súlyos elmeza
varban szenvedő ember is az Istenhez 
hasonlít. A Biblia elején ezt olvassuk: Isten 
úgy teremtette az embert, hogy hasonló le
gyen az Istenhez. Azért az embernek nagy 
méltósága van és az Isten az embernek ad
ta az egészvílágot. Az ember feladata őriz
ni és gondoskodni a világról, mert az 
embernek értelme van. Isten azért szereti 
az embert, mert hasonlít Őrá, az Istenre. 
Csak az ember tudja megismerni és szeret
ni az Istent.

Az Egyház ezért azt mondja, hogy min
den embernek egyenlő értéke és méltósága 
van. Az ember akkor is értékes, ha az elme
zavar akadálya miatt nem tud hibátlanul 
cselekedni. Nem szabad az elmezavarban 
szenvedő embert kihasználni, kicsúfolni 
és bántani. Jézus azt mondja az utolsó íté
leten: ” beteg voltam és meglátogattatok 
engem.,, Az elmebeteg és értelmifogyaté
kos emberben is Jézus van. Jézus az oszen
vedésüket is magára vette. Az elmezavar 
érthetetlen, furcsa szenvedés nekünk, Jé
zus mégis velük van.

Tiszteljük ezekben a betegekben is az Is
ten arcát.”

KERESZTELÉS volt a Vörösmarty 
utcai templomban. 1996 december 29-én, 
vasárnap, pont Szent Család ünnepén dél
ben Lajos atya megkeresztelte Helli Zsolt 
és felesége 8 hetes kisfiát, Gábor Mihályt.

A kis Gábor megkapta a megszentelő ke
gyelmet a keresztelés szentségében, és az 
Isten gyermeke lett.

Isten segítsen Gábor Mihálynak, hogy 
mindig hűséges, jó katolikus legyen. Isten 
segítsen a Helli házaspárnak, hogy jól 
neveljék gyermeküket és legyen sok örö
mük a gyermekben.

Adatok: Hallássérült Pasztoráció; Hallássérültek Szent József Otthona; Hallássérültek Szent József Egyesülete. 
1085 Budapest, VIII. Mária utca 20. Levélcím: 1447 Budapest, Pf: 574. Telefon és fax: 266-0 529.


